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عكس هاي شني

  چرا اسمش را ذهن گذاشتي؟
چون یك انیمیش��ن داس��تاني نیس��ت. یك 
سلسله تصویر انتزاعي و کاملاً مفهومي است. 

یعني باید خیلي ذهني آن را دید.
  مگر موضوع آن چیست؟ 

انسان و رابطة آن با چهار عنصر آب، باد، خاک 
و آتش.

  چه شد که رفتي سراغ انیمیشن؟ 
م��ن از کودکي گوش��ة کتاب هایم نقاش��ي 
مي کردم و بع��د آن را تندتند ورق مي زدم. 
این جوري انگار تصویرها متحرک هس��تند. 
به ای��ن روش مي گویند فیلیپ بوک. دوران 
راهنمای��ي ام ک��ه تمام ش��د، پ��در و مادرم 
به خاط��ر علاقة م��ن به انیمیش��ن از قم به 
تهران آمدند و س��ه سال اینجا ماندند تا من 

وسیما تحصیل کنم. در هنرستان صدا
  پ�س وقت�ي جای�زه را ب�ردي خیلي 

خوش حال شدند!
بل��ه، خیلي. هرکس پدرم را در این چند وقت 
مي دید، به او مي گفت که بالاخره پاداش تحمل 

این همه سختي را گرفتي!
  چطور ش�د که با جشنوارة رشد آشنا 

شدي؟
امس��ال از ط��رف هنرس��تان کارم را ب��راي 
جشنوارة پرسش مهر فرستادم و بعد هم از 
آنجا بود که کارم به جشنوارة رشد راه پیدا کرد.

  دوست داري خودت هم داور جشنواره 
باشي؟

بله.
  آن  وق�ت معی�ارت ب�راي انتخ�اب 

انیمیشن ها چه بود؟ 
زحمتي که براي کار کشیده شده و تكنیك آن. 
مثلاً من اصلاً کارهاي 3D )سه بعدي( را قبول 
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ندارم، چون خیلي ساده اند. براي همین خودم 
اصلاً 3D کار نمي کنم.

  پس تكنیک انیمیشن تو چیست؟
استاپ موشن )Stope motion(؛ مثل اینكه 
یكس��ري عكس را بگذاري کنار هم. البته من 
این کار را با ماسه انجام داده ام. به این تكنیك 
 )Sand animation( در ساخت انیمیشن
یا همان انیمیشن ماسه اي مي گویند؛ یعني با 
ریختن ماسه روي میز نور طرح هایي را درست 
مي کني و بعد از آن ها عكس مي گیري و کنار 
ه��م قرار مي دهي. مثلاً م��ن براي این کار که 
زم��ان آن 2 دقیقه و 40 ثانیه ب��ود، از 1400 

فریم استفاده کردم.
 درس�ت مثل همان فیلیپ بوك دوران 

کودکي؟
)مي خندد( بله، فقط کمي تخصصي تر.

 درست کردن انیمیشن سخت است؟
به نظ��رِ من ای��ن کار خیلي صب��ر و حوصله 
مي خواهد. شاید هرکسي بتواند بسازد، اما اگر 
بخواهد موفق شود، باید به کارش عشق داشته 

باشد.
  یعني من هم اگر بخواهم مي توانم یک 

انیماتور شوم؟چطوري؟
بله. مثلاً همین  سیب را ببین! باید فریم فریم 
جابه جایش کن��ي و از آن عكس بگیري. بعد 
هم عكس را در نرم افزارهاي مخصوص این کار 

مي گذاري و play مي کني!
  پس چرا همه انیماتور نمي شوند؟

چون به نظر من انیمیشن باید توي خون آدم 
باشد. یعني طرف واقعاً باید انیماتور باشد.

برگزاري جشنواره اي مثل رشد، چقدر 
به جوان هایي مثل تو کمک مي کند؟

جش��نواره باعث مي شود آدم ش��انس دیدن 
کارهاي دیگران را داش��ته باشد و همچنین با 

فضاي فیلم سازي آشنا شود.
  فقط همین؟ تشویقتان نمي کند؟ 

تشویق شدن فقط براي افرادي است که رتبه 
آوردند. اما آن هایي که رتبه اي نیاورده اند، خیلي 

ناراحت مي شوند.
  خب، تا حالا تو تشویق شده اي؟ 

بله، خیلي. م��ن الان خودم ب��ه خودي خود 
مشتاق ش��ده ام که یك کار دیگر هم درست 

کنم.

گفت وگو با یک کارگردان جوان
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